
Oświadczenie złożone 

przez senatora Roberta Dowhana 

na 61. posiedzeniu Senatu 

w dniu 30 marca 2023 r. 

Oświadczenie skierowane do wiceprezesa Rady Ministrów, ministra aktywów państwowych Jacka Sasina 

Szanowny Panie Premierze! 

Bardzo głośnym echem odbiła się konferencja prasowa, która odbyła się w Zielonej Górze w klubie 

żużlowym. Otóż 16 marca 2023 r. przedstawiciel Enei z radością obwieścił, że Enea przekaże 1 milion zł. 

Ponoć 1 milion zł. Konferencje i duże pieniądze od kilku dni obwieszczał poseł Łukasz Mejza, jako „ojciec” 

załatwienia „wagonów pieniędzy”. Takie polityczne show w klubie sportowym było tak niesmaczne 

i absurdalne, że nawet zostało zakłócone przez kibiców głośnymi okrzykami „wyp…dalać!”. 

W związku z tym mam do Pana Premiera oraz do prezesa Enei kilka pytań. 

1. Czy w dobie drożyzny i wysokich cen energii zasadne jest rozdawanie pieniędzy na prywatne kluby 

sportowe albo inne cele? 

2. Co Enea chce promować? Prąd? Drogi prąd? Wysokie marże, skoro miliony można później rozdawać? 

3. Kto uczestniczył w negocjacjach, ile one trwały i czy spisano protokół? 

4. Jaką ofertę przedstawił klub? Kiedy skontaktował się po raz pierwszy? Chyba że Enea zabiegała o klub, 

w takim wypadku jak to się odbyło? 

5. Kiedy i kto z klubu był w siedzibie Enei, z kim się spotkał i czy było to jedno spotkanie, czy więcej? 

6. Jaką rolę odegrał pan poseł Mejza? Jest marketingowcem z klubu sportowego czy po prostu użył 

nacisku politycznego? 

7. Dlaczego uczestniczył w konferencji prasowej? Jaką rolę tam odgrywał? 

8. Według wywiadu prezydenta Zielonej Góry to Enea naciskała, aby był tam tylko poseł Mejza. Skoro 

tak, to czy to było polityczne wydarzenie i dlaczego nie zaproszono innych przedstawicieli władzy, posłów, 

senatorów, wojewodów, marszałków, prezydentów miast, burmistrzów itp.? Skoro polityczne, to kto to 

sfinansował? 

9. Jaką kwotę i w jakich transzach przekaże Enea klubowi żużlowemu w Zielonej Górze? 

10. Ile umów sponsorskich i na jakie kwoty podpisano z innymi klubami sportowymi w Polsce? 

11. Czy Enea zareagowała i jak się odniosła do sytuacji, w której kibice klubu kazali Enei i posłowi 

Mejzie wyp…dalać? 

12.Czy nie uważa Pan Premier za śmieszne oraz totalnie upokarzające dla ludzi, którzy płacą krocie za 

nośniki energii w Polsce, że Enea promuje prąd, PGNiG promuje gaz, a Lasy Państwowe ogłaszają konkurs 

„Drewno jest z lasu”? I to wszystko za miliony złotych! 

Z poważaniem 

Robert Dowhan 

senator 


